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Algemene bespreking

Een lid vraagt vooreerst een duidelijke schets van de
door de muziekacademies of muziekscholen geboden moge-
lijkheden en stelt inzonderheid de vraag hoe, na de fusies
van gemeenten, in deze sector de nieuwe initiatieven zich
situeren.

De Minister antwoordt hierop dat men uiteraard een
duidelijk onderscheid moet maken tussen de muzieksector
en de sector van de plastische kunsten.

Zij legt er in dit verband de nadruk op dat het probleem
van gebrek aan voldoende leerkrachten alsmede van de ge-
troffen soberheidsmaatregelen zich eerder in de muzieksec-
tor dan in deze van de plastische kunsten situeren. Ten ge-
volge van het onvoldoend aantal leerkrachten in de muziek-
sector, heeft de uitbreiding van het aantal instellingen geen
weerslag op het budget. Ten einde de duizenden leerlingen
die thans op de wachtlijsten staan op te vangen, werden in
deze sector versoepelingsmaatregelen getroffen en staan er
nog andere op het getouw. Zo is men thans o.m. volop
bezig de mogelijkheid te onderzoeken om onder bepaalde
voorwaarden sommige conservatoriumstudenten te laten les
geven.

Er stelt zich, aldus de Minister, tevens een financieel
probleem voor het instrumentaal onderwijs. Een half uur
per leerling is duidelijk onvoldoende om 80 000 leerlingen
voldoening te schenken. Zij voegt er aan toe dat deze norm
trouwens in geen enkel land ter wereld wordt bereikt. Daar-
enboven is in ons land het muziekonderwijs gratis. Dit is
ook de reden waarom heel wat Nederlanders de grens over-
steken en in ons land muziekonderricht volgen. In dit ver-
band deelt de Minister nog mede dat b.v. in Tsjecho-
Slovakije het muziekonderricht (als niet verplicht onder-
wijs) wordt betaald.

Vervolgens verklaart de Minister dat in feite twee soor-
ten leerlingen de muziekscholen bezoeken. Deze die de les-
sen volgen als een vorm van vrijetijdsbesteding en waar
bijgevolg de doorstroming klein is, en anderen die zich
reeds op het conservatorium komen voorbereiden.

Voor de eerste categorie leerlingen is er thans te Ant-
werpen een groepsonderricht aan de gang dat volgende
voordelen zou kunnen opleveren :
1) de oplossing van het financieel probleem;
2) idem voor het personeelsprobleem;
3) meer leerlingen zouden kunnen les volgen.

De tweede categorie van leerlingen wordt aldus tot een
klein aantal leerlingen beperkt die dan in functie van het
conservatorium kunnen studeren.

Vervolgens wordt het probleem van de kunsthumaniora
aangesneden. Thans, aldus de Minister, is deze humaniora
niet alleen een pre-professionele afdeling voor het conser-
vatorium, maar ook een gewone humaniora die voorbe-
reidt op de universiteit. Naargelang de school liggen de ac-
centen anders, alhoewel dient gezegd dat de meeste scholen
eerder als pre-professionele afdeling kunnen worden be-
schouwd. Beide visies zijn moeilijk combineerbaar. De
Minister verklaart dan ook hier naar meer duidelijkheid te
zullen streven.

Ten slotte deelt de Minister mede dat thans een voor-
ontwerp van hervorming van de conservatoria wordt onder-
zocht. De nieuwe structuren zijn in het algemeen niet goed
overgekomen en men tracht deze dan ook te herzien. Voor-
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al het statuut van de conservatoria bracht moeilijkheden
met zich, o.m. op het gebied van de militaire dienst en de
studietoelagen.

De Minister besluit dan met te stellen dat men eerst de
top wenst te realiseren, vervolgens de kunsthumaniora in
functie van deze top wil organiseren, om ten slotte de im-
pakt van de muziekscholen op de bevolking van de ge-
meente te accentueren. Het is de bedoeling volgend jaar
klaar te komen met de problematiek van de conservatoria
en de kunsthumaniora.

Wat de aanpak van de muziekscholen betreft, wijst de
Minister er nog op dat het peil thans sterk verschillend is
en zij naar niveauverhogingen voor alle scholen streeft, zoc
danig dat o.m. door een regelmatig geven en bijwonen van
de lessen alle scholen een peil zouden bereiken evenwaardig
aan dit van de beste scholen van het ogenblik.

Een lid verklaart dan heelwat begrip te hebben voor de
reële financiële moeilijkheden, maar betreurt de opsplitsing
in onderwijs voor een elite en onderwijs voor de massa.
Hij voegt er aan toe dat wel een zekere prioriteit kan wor-
den vastgesteld, maar dat de zogenaamde dilettant eveneens
tot de elite kan en moet kunnen uitgroeien. Deze opsplit-
sing mag dus tot geen verarming leiden.

Hetzelfde lid voegt er aan toe dat de muziekschool zich
met de vele andere initiatieven moet aansluiten, m.a.w.
volksopleiding, sociale contacten, het gevoelig maken voor
cultuur moeten uiteindelijk leiden tot het maken van een
keuze. Hij houdt dan ook een warm pleidooi opdat in die
richting zou worden geijverd.

In verband met het probleem van een gebrek aan vol-
doende leerkrachten in de muziekscholen, wijst een ander
lid er op dat er te weinig leerkrachten zijn omdat er onvol-
doende eerste prijzen worden uitgereikt. Hij stelt zich dan
ook de vraag of er niet aan een zekere kastevorming wordt
gedaan ten einde cumul mogelijk te maken. Concreet sug-
gereert hij ook de tweede prijzen voor lesgeven in aanmer-
king te laten komen, zodat aldus op de grote vraag naar
instrumentaal onderricht zou kunnen worden ingespeeld.

De Minister antwoordt hierop dat dit voorstel ter tafel
ligt. Vervolgens verklaart de Minister nog dat het niveau
van bepaalde muziekscholen omzeggens even hoog ligt dan
dat van bepaalde conservatoria.

Tevens deelt de Minister mede dat een concrete inspan-
ning zal worden geleverd om het aantal leerkrachten op
te drijven.

Zij herinnert nog aan het feit dat men op de conservato-
ria muziekonderwijs volgt, zolang men wil; dit in tegen-
stelling b.v. met de regeling voorzien voor de universiteits-
studenten.

De Minister wijst er dan nog op dat Vlaanderen een
vijftal conservatoria telt. Zij vergelijkt dan ook deze toe-
stand met Oostenrijk dat één conservatorium telt en met
Tsjecho-Slovakije dat in totaal slechts 500 conservatorium-
studenten heeft of ongeveer evenveel als één conservato-
rium in Vlaanderen.

Ten slotte verklaart de Minister nog dat het haar bedoe-
ling is de muziekscholen naar de bevolking toe te trekken
door b.v. nauwere en betere contacten te scheppen tussen
de plaatselijke muziekscholen en fanfares.

Een lid stelt dan de vraag of de kredieten nu al dan niet
geblokkeerd zijn.
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De Minister antwoordt dat zij geblokkeerd zijn, behalve
voor het muziekonderwijs, m.a.w. alleen voor muziek is de
10 %-rem niet van toepassing.

Hetzelfde lid betreurt ten slotte dat ingevolge de alge-
mene remwet, op gemeentelijk vlak geen nieuwe afdelingen
kunnen worden opgericht.

Een ander lid stelt dan dat de getroffen rationalisatie-
maatregelen inzake onderwijs in het kunstonderwijs blijk-
baar nefaste gevolgen hebben veroorzaakt. Als men, aldus
dit lid, wil inspelen op reële behoeften wordt dit onmiddel-
lijk door deze wet belet.

De Minister verklaart dan het met dit lid eens te zijn
en de mening te zijn toegedaan dat deze soberheidswet in-
zake kunstonderwijs grotendeels irrelevant is.

Nog een ander lid vraagt dan naar het standpunt van de
Minister wat het tekort aan leerkrachten betreft. Quid voor
de buitenlanders? Kunnen b.v. Nederlanders niet worden
ingeschakeld?

De Minister antwoordt dat zij steeds zo soepel mogelijk
en met de grootst mogelijke openheid te werk gaat. Een
probleem kan zich nochtans stellen wat de taalkennis van
de leraar betreft, maar in principe blijft de kwaliteit van de
leraar toch bepalend.

Ten slotte verklaart een lid te hebben vernomen dat het
St.-Lucasinstituut te Schaarbeek soms door de gemeente
discriminerend wordt behandeld o.m. wat het gebruik van
de gemeentelijke sportinfrastructuren betreft.

De Minister antwoordt
mogelijke discriminatie.

geen kennis te hebben van zulke

Artikelsgewijze bespreking

Een lid stelt vast dat in principe de 85 à 90 $% perso-
neelskosten de stijging van de begrotingsposten bepalen,
maar vraagt waarom dit niet het geval is voor de post
salarissen van het onderwijzend en administratief personeel
dat betrekking heeft op het Nationaal Hoger Instituut voor
Bouwkunst en Stedebouw en de Koninklijke Academie
voor Schone Kunsten te Antwerpen (art. 4, 1 van de func-
tionale begroting - 11.03 van de econ. class.).

De Minister antwoordt hierop dat ten gevolge van de
stemming van de recente wet op het architectuuronderwijs,
de afdelingen architectuur, industriële vormgeving en bin-
nenhuisinrichting naar de begroting van Nationale Opvoe-
ding werden overgeheveld.

Zij voegt er aan toe dat er nochtans een overheveling in
beide richtingen is gebeurd, in die zin dat het hele secundair
onderwijs van de St.-Lucas-instellingen van Schaarbeek en
Gent - Antwerpen uitgezonderd - naar de begroting van
Nederlandse Cultuur werd overgeheveld. Tevens wordt ge-
preciseerd dat dus ook het onderwijs voor sociale promotie
(het pedagogisch onderwijs incluis) naar Nederlandse Cul-
tuur werd overgebracht.

De Commissie betreurt dan eenparig dat voor de St.-
Lucas-instelling van Antwerpen een aparte regeling werd
voorzien. Zij pleit dan ook voor een verantwoorde, meer
efficiënte structuur ter zake en verklaart zeer duidelijk in
deze sector resoluut voorstander te zijn van veralgemening,
rationalisatie en vooral van objectieve normen.
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Ten slotte wordt tevens vastgesteld dat deze overheveling
in feite een aftakeling van de culturele autonomie heeft
teweeggebracht.

Bij art. 8, 1 van de functionele begroting (econ. class.
44.05) dat betrekking heeft op de toelage aan de Beiaard-
school te Mechelen vraagt een lid of er voor het beiaard-
spelen geen eerste prijs kan worden toegekend. Hij wijst
er tevens op dat hiervoor een voorstel van decreet werd
ingediend.

De Minister verklaart in principe geen bezwaar te heb-
ben tegen de zienswijze van dit lid.

De Verslaggever, De Voorzitter,

H. KUYLEN W. MESOTTEN


